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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: dr. Varga Judit, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: ""Magántőkealapok versenyhivatali kontroll nélkül 
vásárolhatják fel a bajba jutott társaságokat?"" 

Tisztelt Miniszter Asszony!

A 137/2020. (IV. 20.) Korm. rendelet 2. §-ával kivonták a Gazdasági Versenyhivatal ellenőrzése alól
azoknak az összefonódásoknak a vizsgálatát, amik a COVID-19 koronavírus miatt szükségessé vált
finanszírozási ügylettel,  az e célra létrehozott tőkeprogramon keresztül valósulnak meg többségi
állami tulajdonban lévő kockázati tőkealap vagy magántőkealap részvételével.

A jelenlegi  helyzetben  legitim  cél  lehet  annak  lehetővé  tétele,  hogy az  állam gyors  pénzügyi
segítséget tudjon nyújtani a gazdasági szereplőknek. A Kormány által megalkotott rendelet azonban
ennél  sokkal  többet  tartalmaz:  utat  nyithat  ahhoz,  hogy  magántőkealapok  kontroll  nélkül
vásárolhassák fel a járvány miatt elrendelt korlátozó intézkedések következményeként bajba került
gazdasági társaságokat.

Az  alábbi  kérdésekkel  fordulok  tisztelt  Miniszter  Asszonyhoz,  mint  a  tisztességtelen  piaci
magatartásra  és  a  versenykorlátozás  tilalmára  vonatkozó  jogszabályok  előkészítéséért  felelős
kormánytaghoz:

A  Kormány  számos  veszélyhelyzetre  figyelemmel  kiadott  rendeletétben  határozott  meg  a
közigazgatási eljárások hatályos törvényi szabályaitól eltérő rendelkezéseket. Miért nem lehetett a
COVID-19  koronavírus  miatt  szükségessé  vált  finanszírozási  ügyletekkel  összefüggő
versenyhivatali  eljárásokra  olyan  eltérő  szabályokat  bevezetni,  amik  egyszerre  képesek
érvényesíteni a versenyfelügyeleti kontrollt és a gyors döntéshez fűződő társadalmi érdeket. Ilyen
szabályozás megalkotásának szándéka vagy a képessége hiányzott a Kormányból? 

Mi  indokolja,  hogy a  magántőkealapok  részvételével  megvalósuló  összefonódást  is  kivonják  a



Gazdasági Versenyhivatal ellenőrzése alól? 

Várom megtisztelő válaszát!
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